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Zápis ze zasedání 

Akademického senátu Fakulty humanitních studií  
Univerzity Karlovy 

dne 6. června 2024 

Přítomno: 
Varvara Borisova (od 16.10), Martin Heřmanský, Jan Horský, Lucie Kalabisová, Michael Kralert, 
Matěj Krofta, Selma Muhič Dizdarevič, Arnošt Novák, Petr Pavlík, Markéta Pražáková Seligová, 
Jan Tuček (do 17.12), Ludmila Maria Wladyniak, Jana Wohlmuth Markupová 
CELKEM PŘÍTOMNO: 13 

Omluveno:  
Tatiana Chavalková Badurová, Karina Zamrazilová 
CELKEM OMLUVENO: 2 

Nepřítomno: 
- 
CELKEM NEPŘÍTOMNO: 0 

Hosté: 
Pavel Himl, Karolína Horáčková, Jana Jeníčková, Tomáš Procházka 
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Návrh programu jednání: 

1. Zahájení zasedání a schválení navrženého programu 

2. Kontrola a schválení zápisu ze zasedání AS FHS UK konaného dne 2. května 2024 
(předkládá předsednictvo) 

3. Schválení zápisu o hlasování per rollam konaném v termínu 21.–28. května 2024 
(předkládá předsednictvo) 

4. Rozpočet FHS UK na rok 2024  
(předkládá děkanka V. Sokolová) 

5. Výroční zpráva o činnosti fakulty za rok 2023  
(předkládá děkanka V. Sokolová) 

6. Různé 

1) Zahájení zasedání a schválení navrženého programu 

J. Wohlmuth Markupová zahájila zasedání, uvítala všechny přítomné a jmenovitě P. Himla, 
statutárního zástupce děkanky a proděkana pro vědu a tvůrčí činnost. Dále představila 
navržený program jednání, který byl schválen tichým souhlasem. 

2) Kontrola a schválení zápisu ze zasedání AS FHS UK konaného dne 2. května 
2024 
(předkládá předsednictvo AS FHS UK) 

J. Wohlmuth Markupová představila návrh zápisu, k němuž nebyly vzneseny žádné 
připomínky. Následně proto zahájila hlasování o schválení zápisu ze zasedání AS FHS UK 
konaného dne 2. května 2024. 

CELKEM PŘÍTOMNO VE CHVÍLI HLASOVÁNÍ: 12 
Hlasování: PRO:   12    

PROTI:   0 
ZDRŽELO SE:   0 

USNESENÍ:  AS FHS UK schvaluje předložený zápis ze zasedání AS FHS UK konaného dne 
2. května 2024. 

3) Schválení zápisu o hlasování per rollam konaném v termínu 21.–28. května 
2024 
 (předkládá předsednictvo AS FHS UK) 

J. Wohlmuth Markupová uvedla, že AS FHS UK hlasoval ve dnech 21.–28. května 2024 o 
podpoře akce Kolaps systému iniciativy Hodina pravdy, která se konala 3. června 2024, a sice 
v reakci na návrh vznesený P. Pavlíkem v e-mailové komunikaci členů a členek senátu, 
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respektive v návaznosti na jeho většinovou podporu. Jelikož se akce konala před řádným 
zasedáním, přistoupilo předsednictvo k hlasování per rollam a stejně jako v loňském roce se 
rozhodlo usnesení rozdělit do dvou částí, přičemž první odráží podporu samotné akce a 
druhé vyzývá ostatní zaměstnance, zaměstnankyně a studující, aby se k ní připojili. Obě 
usnesení byla přijata. Následně představila návrh zápisu, k němuž nezazněly žádné 
připomínky. 

CELKEM PŘÍTOMNO VE CHVÍLI HLASOVÁNÍ: 12 
Hlasování: PRO:   12    

PROTI:   0 
ZDRŽELO SE:   0 

USNESENÍ:  AS FHS UK schvaluje zápis o hlasování per rollam konaném v termínu       
21.–28. května 2024. 

4) Rozpočet FHS UK na rok 2024 
(předkládá děkanka V. Sokolová) 

J. Wohlmuth Markupová předala slovo statutárnímu zástupci děkanky V. Sokolové a 
proděkanovi pro vědu a tvůrčí činnost P. Himlovi, jenž poznamenal, že jako každý rok je 
rozpočet konstruovaný jako vyrovnaný. Slovo poté dostal tajemník fakulty T. Procházka, jenž 
uvedl, že se struktura rozpočtu neměnila, při jeho tvorbě se vycházelo z předchozí podoby.  

16.10 – přichází senátorka V. Borisova, počet přítomných se zvýšil na 13 

Dále T. Procházka poděkoval J. Prachařové z ekonomického oddělení za pomoc při jeho 
sestavování a J. Tučkovi za opravy. Upřesnil, že rozpočet musí být ze zákona vyrovnaný, 
příjmy tvoří zejména předpokládané příjmy ze státního rozpočtu a jiných veřejných zdrojů, 
zahraničních zdrojů, vnitrovýnosů a předpokládané příjmy z tržeb (celkem 272 810 490 Kč). 
Předpokládané náklady zahrnují zejména osobní náklady, ostatní služby, odpisy, 
vnitrouniverzitní náklady, náklady na reprezentaci, materiály a služby v totožné výši, tedy 
272 810 490 Kč.  

T. Procházka podotkl, že oproti loňskému roku je rozpočet o 9 000 000 Kč vyšší, přičemž 
se plánuje vyšší dotace na vědu a výzkum. Poté upozornil na dvě změny, a sice snížení 
poštovného o cca 50 000 Kč a naopak navýšení částky na tisk knih ve stejné výši. U 
provozního rozpočtu je částka o 9 000 000 Kč vyšší oproti loňsku. Fakulta stále splácí půjčky, 
s nimiž je v rozpočtu adekvátně počítáno.  

J. Wohlmuth Markupová poděkovala za představení návrhu a otevřela prostor pro 
dotazy. S. Muhič Dizdarevič se dotázala, zda se budou měnit částky vyplácené ze sociálního 
fondu, z něhož fakulta zaměstnancům přispívá na penzijní připojištění. T. Procházka 
odpověděl, že fakulta v návaznosti na tzv. konsolidační balíček a příslušné opatření rektora, 
respektive děkanky snížila příspěvek na připojištění na 1000 Kč z původních 1400 Kč. Fond 
musí být také schopen vytvořit malou rezervu například pro jednorázovou účelovou půjčku 
zaměstnanci fakulty v tíživé životní situaci.  
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P. Pavlík požádal o to, aby v budoucnosti dostávali senátoři a senátorky k dispozici nejen 
navrhovaný rozpočet, ale i předchozí znění pro srovnání, s čímž podle T. Procházky není 
problém. J. Tuček poděkoval T. Procházkovi za to, že v tak krátkém čase dokázal zpracovat tak 
kvalitní rozpočet. M. Pražáková Seligová se dotázala, zda rozpočet počítá s investicí na 
zvelebení okolí fakulty. T. Procházka odpověděl, že v rámci zpracovávání územní studie se 
otevřela debata o vlastnictví pozemků okolo budovy, velkou investiční akci si však fakulta 
nemůže nyní dovolit.  

Další podněty do rozpravy nezazněly, J. Wohlmuth Markupová proto zahájila hlasování o 
schválení návrhu rozpočtu FHS UK na rok 2024. 

CELKEM PŘÍTOMNO VE CHVÍLI HLASOVÁNÍ: 13 
Hlasování: PRO:    13     

PROTI:    0 
ZDRŽELO SE:   0 
NEHLASOVALO:   0 

USNESENÍ:  AS FHS UK schvaluje návrh rozpočtu FHS UK na rok 2024. 

5) Výroční zpráva o činnosti fakulty za rok 2023 
(předkládá děkanka V. Sokolová) 

J. Wohlmuth Markupová předala slovo P. Himlovi, jenž na úvod zmínil, že se jedná o zprávu za 
předchozí rok a vedení fakulty se při její přípravě rozhodlo respektovat její dosavadní 
podobu. Dále uvedl, že zpráva zachycuje různé oblasti činnosti fakulty: organizační, 
vzdělávací, vědecko-výzkumné aktivity, zahraniční spolupráce, rozvoj a infrastrukturu, 
podporu studujících a zaměstnanců, vnější vztahy, vydavatelskou a ediční činnost jakož i 
činnost knihovny a zabezpečení činností fakulty. 

16.45 – odchází senátor J. Horský, počet přítomných se snížil na 12 

J. Wohlmuth Markupová v rámci diskuze upozornila na několik formálních chyb, P. Himl 
poděkoval a upřesnil, že zpráva nebude tištěná, ale pouze elektronická, projde ještě 
jazykovou korekturou a přítomné požádal o zaslání případných komentářů e-mailem.  

CELKEM PŘÍTOMNO VE CHVÍLI HLASOVÁNÍ: 12 
Hlasování: PRO:    12     

PROTI:    0 
ZDRŽELO SE:   0 

USNESENÍ:  AS FHS UK schvaluje Výroční zprávu o činnosti fakulty za rok 2023.  

16.55 – přichází senátor J. Horský, počet přítomných se zvýšil na 13 
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6) Různé 

− S. Muhič Dizdarevič se zeptala, jaká je aktuální situace ohledně Katedry aplikovaných 
sociálních věd. P. Himl odpověděl, že jednání vede děkanka V. Sokolová, on sám jim nebyl 
přítomen. Dále se S. Muhič Dizdarevič dotázala na evaluace akademických pracovníků a 
pracovnic, respektive na to, v jaké jsou fázi a kdy proběhnou. P. Himl podotkl, že opatření 
děkanky (tzv. kariérní řád) zatím nebylo vydáno, byly však zapracovány navrhované 
úpravy. Zároveň se nyní diskutují technické otázky hodnocení, např. jeho organizace, 
administrativní zajištění apod. Hodnocení, která nyní probíhají, se týkají pouze 
zaměstnanců a zaměstnankyň, kterým končí smlouva. Diskutované hodnocení začne 
probíhat nejspíše od podzimu, až opatření vejde v platnost. 

− T. Procházka informoval přítomné, že fakulta od 1. 6. 2024 přistoupila k elektronickému 
systému evidence dovolených a nepřítomnosti. 

− P. Pavlík informoval o průběhu akce Kolaps systému pořádané iniciativou Hodina 
pravdy. Ocenil větší zastoupení FHS UK a poděkoval za účast. Na podzim pravděpodobně 
proběhne další akce. Rovněž přítomné informoval o zasedání AS UK dne 24. 5. 2024, na 
němž byl schválen návrh dílčí změny Vnitřního mzdového předpisu UK. 

17.12 – odchází senátor J. Tuček, počet přítomných se snížil na 12 

− J. Wohlmuth Markupová upozornila na pravděpodobný zánik mandátu M. Pustkové v AS 
UK v souvislosti s plánovanou obhajobou její diplomové práce v průběhu června 2024. 
Jelikož již na její místo nejsou k dispozici náhradníci, měl by AS FHS UK vyřešit, zda bude 
vyhlašovat doplňovací volby. Protože se jedná o volební období do 31. 1. 2025, je možné 
využít ustanovení ve Volebním řádu AS UK, který v čl. 13 uvádí, že se doplňovací volby 
nemusejí konat v případě, že místo bylo uvolněno v posledních devíti měsících funkčního 
období a jestliže se na tom usnese akademický senát fakulty. Jelikož M. Pustková stále je 
studující FHS UK a členkou AS UK, shodli se přítomní, že situaci vyřeší na svém zářijovém 
zasedání. 

Původní termín dalšího jednání byl stanoven na 5. 9. 2024, nicméně J. Wohlmuth Markupová 
informovala o žádosti proděkana pro studium J. Kružíka zasedání o týden posunout v souvislosti 
s připravovaným vyhlášením přijímacího řízení. Proti žádosti nezazněly připomínky, J. 
Wohlmuth Markupová proto všem poděkovala za účast, popřála pěkné léto a uvedla, že se příští 
zasedání bude konat 12. 9. 2024. 

Zapsala: Bc. Karolína Horáčková 
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Přehled schválených usnesení: 

613. AS FHS UK schvaluje předložený zápis ze zasedání AS FHS UK konaného dne 2. května 2024. 

614. AS FHS UK schvaluje zápis o hlasování per rollam konaném v termínu 21.–28. května 2024. 

615. AS FHS UK schvaluje návrh rozpočtu FHS UK na rok 2024. 

616. AS FHS UK schvaluje Výroční zprávu o činnosti fakulty za rok 2023. 

Za správnost: Mgr. Jana Wohlmuth Markupová, Ph.D. 
(předsedkyně AS FHS UK) 
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